

Sharjah International Library Conference

Tuesday, November 7, 2023

Entrepreneurs Need Libraries: How to Develop Your Entrepreneur Center

Libraries can play a vital role in the local economy and workforce development. So many people and students want to become entrepreneurs these days. That is why libraries of different types around the world have now created Entrepreneur Centers.

Research shows that Start-Ups in the MENA region face a host of often-debilitating barriers. This full-day workshop will provide you with the knowledge, guidance, strategies, and tools and resources to develop this new service at your library to help those who want to take their ideas and create their own businesses.

The preconference workshop will:

- Provide an overview on why libraries deserve a place at The Table of Economic Resources in a community.

مؤتمر الشارقة الدولي للمكتبات

الثلاثاء الموافق 7 من نوفمبر 2023

احتياج رواد الأعمال إلى المكتبات: كيف تطور مركز لرواد الأعمال الخاص بك

يمكن أن تلعب المكتبات دورًا حيويًا في الاقتصاد المحلي وتنمية القوى العاملة، حيث يرغب الكثير من الأشخاص والطلاب أن يصبحوا رواد أعمال هذه الأيام. ولهذا قامت المكتبات بمختلف أنواعها حول العالم بإنشاء مراكز لرواد الأعمال.

هذا وتُظهر الأبحاث أن الشركات الناشئة في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا تواجه في كثير من الأحيان العديد من المعوقات. ستوفر لك ورشة العمل التي ستستغرق يومًا كاملاً المعرفة، التوجيه، الاستراتيجيات، الأدوات، والموارد اللازمة لتطوير هذه الخدمة الجديدة في مكتبك، بما يساعد أولئك الذين يرغبون في الانطلاق بأفكارهم وإنشاء أعمالهم الخاصة.

ستقوم ورشة العمل التي تسبق المؤتمر بما يلي:

- تقديم نظرة عامة حول سبب استحقاق المكتبات لمكان في جدول الموارد الاقتصادية في المجتمع.



- Outline the various elements and needs of entrepreneurs.
- Showcase examples of current Entrepreneur Centers at public, academic, special, and school libraries.
- Explain how to create a Needs Assessment on business resources currently available in your community.
- Create a scope of services and resources.
- Define stakeholders, deliverables, infrastructure, and sustainability.
- Identify community partners/other collaborations.
- Funding- challenges and opportunities
- Have you Designed your own Entrepreneurship Center.
- How to promote and engage and evaluate

- تحديد الخطوط العريضة للعناصر والاحتياجات المتنوعة لرواد الأعمال.
- عرض أمثلة لمراكز رواد الأعمال الحالية في المكتبات العامة، الأكاديمية، الخاصة، والمدرسية.
- دراسة لكيفية تقدير الاحتياجات لموارد الأعمال المتوفرة حاليًا في مجتمعك.
- تحديد نطاق الخدمات والموارد.
- تحديد أصحاب المصالح (الأطراف المعنية)، والمخرجات الفعلية، البنية التحتية والاستدامة.
- تحديد الشركاء / سبل التعاون الأخرى.
- التمويل – التحديات، والفرص
- هل سبق لك تصميم مركز ريادة أعمال خاص بك؟
- كيفية الترويج، المشاركة، والتقييم.

Workshop Structure

The workshop will be a mix of presentations, interactive small group discussions, mentimeter polling, and use of gamified applications.

Workshop Handouts

- Business Plan
- Glossary of Business Terms
- List of Favorite Books
- List of Grant Funding Sources
- Libraries Build Business Playbook

Learning Outcomes

- Understand why libraries are important to workforce development (from schools to university to community)
- Who are entrepreneurs and what are their needs
- All the steps needed to create a successful Entrepreneur Center

هَيْكَل ورشة العمل

ورشة العمل سوف تكون عبارة عن مزيج من العروض التقديمية والمناقشات التفاعلية للحضور، استطلاعات الرأي واستخدام تطبيقات التلعيب.

ورق مُعدّ للتوزيع بورشة العمل

- خطة العمل
- مَسْرَد بمصطلحات الأعمال
- قائمة الكتب المفضلة
- قائمة بمصادر التمويل
- Libraries Build Business Playbook

نتائج التعلم

- إدراك سبب أهمية المكتبات في تنمية القوى العاملة (من المدارس إلى الجامعة إلى المجتمع)
- من هم رواد الأعمال وما هي احتياجاتهم؟
- جميع الخطوات اللازمة لإنشاء مركز رواد أعمال ناجح

Presenter:



Diane Luccy,
Business and Careers Manager, Richland Library,
Columbia, SC, USA
Acting Head of the Quality Improvement Unit,
Library Sector at Bibliotheca Alexandrina, Egypt



Sherine Eid,
Acting Head of the Quality Improvement Unit
Library Sector at Bibliotheca Alexandrina, Egypt.

تقديم:



ديان لوتشي

مديرة الأعمال والمهن، مكتبة ريتشلاند
كولومبيا، كارولاينا الجنوبية، الولايات المتحدة الأمريكية



شيرين عيد

قائم بأعمال رئيس وحدة تحسين الجودة
قطاع المكتبات بمكتبة الإسكندرية - جمهورية مصر العربية